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Vragen van het lid Beckerman (SP) aan de Minister van Economische Zaken 
over het bericht dat de energierekening volgend jaar verder stijgt. (ingezonden 
5 oktober 2017). 

Vraag 1
Bent u bekend met het bericht «Energierekening volgend jaar € 70 
omhoog»?1 

Vraag 2
Wat is de reden dat de Opslag Duurzame Energie (ODE) harder stijgt dan 
verwacht? 

Vraag 3
Wat is de reden dat in het Belastingplan 2018 gekozen is om de energiebelas-
ting te verhogen? 

Vraag 4
Vindt u dat bij de systematiek van de ODE de vervuiler werkelijk betaalt? Kunt 
u uw antwoord toelichten? 

Vraag 5
Vindt u het eerlijk dat huishoudens die inzetten op het verminderen van het 
gebruik van gas en elektriciteit, door soms letterlijk in de kou te zitten, alsnog 
onder de streep meer betalen aan hun energierekening? Kunt u uw antwoord 
toelichten? 

Vraag 6
Hoe is het verklaarbaar dat bij een daling van het gebruik van gas en 
elektriciteit – een van de doelstellingen van de ODE – huishoudens over 2018 
toch worden aangeslagen met een hogere energienota? Op welke wijze loont 
de door de ODE gewenste energiebesparing voor huishoudens, wanneer 
ondanks besparingen de energierekening toch omhoog gaat? 

1 https://kassa.bnnvara.nl/nieuws/energierekening-volgend-jaar-eur70-omhoog

 
 
 
 
kv-tk-2017Z13280
’s-Gravenhage 2017 Tweede Kamer, vergaderjaar 2017–2018, Vragen 1



Vraag 7
Op welke wijze is binnen de systematiek van de ODE en de energiebelasting 
geregeld dat de opgelegde maatregelen ook de komende jaren voor minder 
draagkrachtigen betaalbaar blijven? 

Vraag 8
Hoe gaat de stijging van de ODE de komende jaren verlopen? Wat staat er 
nog overeind van uw nota van 2016, waarin de ODE-tarieven staan vermeld 
die nodig zijn tot 2023? Kunt u op een rij zetten wat er om welke reden op 
welk moment gewijzigd is, met daarnaast uitgesplitst de effecten voor 
huishoudens en die van het bedrijfsleven? 

Vraag 9
Hoe verhoudt de systematiek van de ODE – daling van het gebruik van gas en 
elektriciteit – zich tot de door het Centraal Bureau voor de Statistiek vastge-
stelde actuele gebruikscijfers, waarbij de tarieven van gas en elektriciteit 
hoger moeten worden vastgesteld, zodat alsnog de eerder gestelde 
opbrengst van 1 miljard euro over 2018 gerealiseerd wordt? 

Vraag 10
Hoe verhoudt de stijging van de energiebelasting over 2018 en 2019 zich tot 
de lastenverlichting voor huishoudens die in 2017 is afgesproken?2 Wordt er 
rekening gehouden met een lastenverlichting voor huishoudens in 2018 en 
2019? Zo ja, waaruit bestaat die lastenverlichting? 

Vraag 11
Hoe verklaart u het feit dat de energiebelasting in 2018 en 2019 hoger zal 
moeten liggen om de doelstellingen van het Energieakkoord te halen? Welke 
doelstellingen zijn dit? Wat is de reden dat deze niet volgens eerdere 
planning zijn gehaald? 

Vraag 12
Wordt niet als onderdeel van het Energieakkoord een buffer van 375 miljoen 
euro beschikbaar gemaakt in de periode tot 2020 om te borgen dat de 
doelstelling van 14% hernieuwbare energie in 2020 wordt gerealiseerd?3 Wat 
is de invloed van de greep uit de duurzaamheidspot van 398 miljoen euro in 
2015 geweest op de doelstellingen uit het energieakkoord?4 

Vraag 13
Deelt u de mening dat het transparanter is de kasschuif van 398 miljoen euro 
niet pas in 2021 aan te vullen, maar zo spoedig mogelijk na de ingreep van 
2015? Waarom is daar niet voor gekozen? 

Vraag 14
Is de maatregel om destijds in 2015 398 miljoen euro uit de reservering van 
duurzaamheidsgelden te halen op enigerlei wijze van invloed op de maatre-
gelen die vanaf 2016 genomen zijn bij de ODE en de energiebelasting?5 Zo ja, 
op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 15
Hoe is de verdeling van de lastenverlichting van 8,5 miljard euro in het 
Energieakkoord voor de jaren 2016 t/m 2032 verdeeld ten opzichte van de 
behandeling van de Wet opslag duurzame energie in 2012?6 

Vraag 16
Waarom is de keuze gemaakt om 200 miljoen euro die nodig is voor 
energiebesparing bij woningcorporaties – met als doel dat ook huurders hun 
energierekening omlaag kunnen krijgen – te dekken met verhoging van de 

2 Kamerstuk 34 497, nr. 2
3 Paragraaf 4.2.5 van het Energieakkoord
4 https://www.nrc.nl/nieuws/2015/06/13/kosten-gaswinning-door-kamp-met-duurzaam-geld-

betaald-a1415560
5 1e suppletoire begroting 2015
6 Kamerstuk 30 196, nr. 202
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energiebelasting voor huishoudens in 2018 en 2019? Is hierbij naar uw 
mening sprake van een sigaar uit eigen doos? Zo nee, waarom niet? 

Vraag 17
Op welke wijze is via de ODE en de energiebelasting van bedrijven geregeld 
dat ook grote vervuilers als industrie en transport hun eigen broek ophouden 
en zorg dragen voor 
energiebesparing en investeringen in verduurzaming van hun vervuilende 
activiteiten? 

Vraag 18
Kunt u alle opbrengsten, subsidies en vrijstellingen van de ODE en de 
energiebelasting van bedrijven vanaf 2012 tot aan 2023 per jaar op een rij 
zetten? 

Vraag 19
Waarom is de vrijstelling van energiebelasting op gas voor mineralogische en 
metallurgische procedés, die immers leiden tot een grondslagversmalling, 
niet aangegrepen om de oorspronkelijke verdeling tussen huishoudens en 
bedrijven van 50 procent ieder aan te passen ten gunste van de huishou-
dens?7 

Vraag 20
Deelt u de mening dat de verdeling huishoudens-bedrijven van 50–50% 
binnen de ODE-systematiek een niet-rechtvaardige verdeling is? Kunt u uw 
antwoord toelichten? 

Vraag 21
Hoe is naar uw mening te rechtvaardigen dat huishoudens – in verhouding 
tot het bedrijfsleven – veel meer energiebelasting en ODE betalen, terwijl zij 
maar 15% van de CO2-uitstoot veroorzaken? 

Vraag 22
Hoe is naar uw mening te rechtvaardigen dat voor het extra verbruik van 
kWh, huishoudens ruim 190 maal zoveel energiebelasting betalen dan 
bedrijven in de zware industrie?8 

Vraag 23
Hoe verklaart u dat tweederde van de 25 miljard euro aan milieubelastingen 
die de overheid vorig jaar ontving, is opgebracht door huishoudens?9 Is dit 
naar uw mening een rechtvaardige verdeling?

7 Kamerstuk 34 302, nr. 79
8 EY onderzoek modernisering energiebelasting (juni 2017)
9 CBS (persbericht 14-08-2017)
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